

Tuesday, March 29, 2022

Hello,

Allow me to draw attention to Mr. Williams' own disclosure on the matter under discussion today:

"Mr. Williams has worked as a consultant for various companies involved in the Canadian Surface Combatant project. These include Alion, Leonardo DRS, Leonardo Defence Systems, and Raytheon. The views presented here are his alone and do not represent the views of the companies he has worked with. All information contained in this article is from publicly available sources."

Reference: <http://espritdecorps.ca/eye-on-industry/estimated-costs-for-the-canadian-surface-combatants-csc>

Raytheon, for instance, produces the SPY-6 radar system that competes directly with Lockheed Martin's SPY-7. Canadian "defence industry" has previously been critical of the choice of the SPY-7:

<https://www.cbc.ca/news/politics/frigate-gun-radar-canadian-navy-1.5405054> Beyond his declaration at committee today, the committee may want to seek additional assurances from Mr. Williams that he has not had and has no past or current involvement of any kind with any industry groups that have a proximate or distal relationship to matters under discussion at today's meeting.

Christian Leuprecht

---

Mardi le 29 mars 2022

Bonjour,

J'aimerais attirer votre attention sur une déclaration de M. Williams concernant le sujet de la discussion d'aujourd'hui :

« M. Williams a travaillé comme consultant pour diverses entreprises participant au projet de navires de combat de surface canadiens. Parmi celles-ci figurent Alion, Leonardo DRS, Leonardo Defence Systems et Raytheon. Les opinions présentées ici sont les siennes et ne représentent pas celles des entreprises avec lesquelles il a travaillé. Toutes les informations contenues dans cet article proviennent de sources publiques ».

Source : <http://espritdecorps.ca/eye-on-industry/estimated-costs-for-the-canadian-surface-combatants-csc>

Raytheon, par exemple, produit le système radar SPY-6 qui est en concurrence directe avec le système SPY-7 de Lockheed Martin. L'industrie canadienne de la défense a déjà critiqué le choix du SPY-7 (<https://www.cbc.ca/news/politics/frigate-gun-radar-canadian-navy-1.5405054>). En plus de la déclaration faite par M. Williams aujourd'hui, le Comité voudra peut-être obtenir de M. Williams la confirmation qu'il n'a pas eu et n'a pas d'engagement passé ou actuel de quelque nature que ce soit avec des groupes de l'industrie qui ont un lien direct ou indirect avec les questions abordées lors de la réunion d'aujourd'hui.

Veillez agréer mes salutations distinguées.

Christian Leuprecht